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Protokół Nr: XVIII/2020 

 

Nazwa sesji: XVIII sesja Rady Gminy Frysztak 

Data sesji: 30/04/2020 

Numer sesji: XVIII/2020 

Miejsce w którym odbyła się 

sesja: 

sala konferencyjna UG Frysztak 

Godzina rozpoczęcia: 09:04 

Godzina zakończenia: 11:48 
 

 

Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2020 r. poz. 713) oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z 02 marca 2020 r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020 r. poz. 

374,  poz. 567 i poz. 568), XVIII sesja Rady Gminy Frysztak zwołana na dzień 30 kwietnia 

2020 r. o godzinie 9:00 odbyła się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). Dyskusja i głosowanie odbyło się poprzez system informatyczny.  

Przewodniczący Rady prowadził sesję z sali konferencyjnej Urzędu Gminy Frysztak, ul. Ks. 

W. Blajera 20, 38-130 Frysztak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Frysztak – Pan Jacek Król – otworzył XVIII sesję Rady 

Gminy Frysztak, powitał zaproszonych gości: Pana Tomasza Garncarskiego - Wicestarostę 

Powiatu Strzyżowskiego i jednocześnie Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP 

RP we Frysztaku, bryg. mgr inż. Rafała Rutynę – Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Strzyżowie, Pana Jana Ziarnika – Wójta Gminy Frysztak, przedstawicieli 

Urzędu Gminy Frysztak oraz mieszkańców oglądających transmisję. 

 

 

Ad. 1 

Stwierdzenie quorum. 

 

Pan Przewodniczący obrad stwierdził, że na 15 radnych na sesji obecnych jest  15 radnych, 

więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że zawiadomienie o zwołaniu sesji zostało wywieszone na 

tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Frysztak do publicznego wglądu oraz na stronie urzędu. 

Stwierdził, że na 7 dni przed sesją dostarczono Radnym zaproszenia na sesję  i projekty uchwał. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni wraz z materiałami dostali również protokół                  

z sesji z dnia 27.03.2020 r., celem zapoznania się oraz poinformował o nagrywaniu                                        

i transmitowaniu sesji. 

 

 

Lista radnych obecnych: 

1. Jolanta Szymkowicz 

2. Ryszard Chmura 
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3. Jacek Król 

4. Stanisław Kwiatek 

5. Janusz Machowski 

6. Paweł Matusz 

7. Kazimierz Drygaś 

8. Edward Giera 

9. Lesław Kraus 

10. Ryszard Czernicki 

11. Władysław Wilisowski 

12. Tadeusz Pawlik 

13. Mariola Mendocha 

14. Jerzy Gałuszka 

15. Kazimierz Kłosowicz 

 

 

Ad.2 

Podjęcie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad oraz zapytał czy są propozycje zmian – nikt 

nie zgłosił uwag co do przedstawionego porządku obrad XVIII sesji Rady Gminy Frysztak.  

 

Porządek obrad: 

Otwarcie sesji. 

1. Stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał  

z poprzedniej sesji. 

4. Analiza stanu porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej za 2019 rok. 

5. Przedstawienie „Oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Frysztak za 2019 rok”. 

6. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

na 2020 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian  

w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Frysztak na lata 2020 – 2035. 

8. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Strzyżowskiego. 

9. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej. 

10. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia z pomocy społecznej przyznane pod warunkiem zwrotu realizowane  

w zakresie zadań własnych. 

11. Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 27.03.2020 r. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy Frysztak. 
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Ad. 3 

Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał 

z poprzedniej sesji. 

 

Pan Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, przedstawił zarządzenia Wójta 

wydane w okresie międzysesyjnym. 

 

- Pan S. Kwiatek, Radny – remont PSZOK. Pierwszy gabaryt mógł zostać przesunięty.  

- Pan Wójt – może zlecimy taką zbiórkę jeszcze w okresie letnim.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – podziękowania dla Pana Wójta i prośba w imieniu mieszkańców  

o zorganizowanie kolejnej zbiórki.  

Obiecał Pan, że przyglądniemy się sprawie kompostowników i mniejszej opłaty za odpady. Czy 

coś wiadomo w tym temacie? 

- Pan Wójt – jest to wymóg ustawowy. Od września Rada Gminy musi ustalić w tym zakresie 

zasady. Jest przede wszystkim problem w określeniu jakie kryteria ma spełniać ten 

kompostownik.    

 

Ad. 4 

Analiza stanu porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej za 2019 rok. 

 

Pan bryg. mgr inż. Rafał Rutyna – Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                 

w Strzyżowie przedstawił analizę ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu 

strzyżowskiego.  

 

- Pan S. Kwiatek, Radny – jak Pan ocenia program pomocowy dla OSP w skali powiatu? Czy 

jednostki korzystają?  

- Pan R. Rutyna – pomoc z budżetu państwa dla OSP jest nie do przecenienia. Jeśli jest 

zaangażowanie to te pieniądze są bardzo duże. Na przykładzie samochodu, który ma być 

zakupiony dla Frysztaka. Dzięki staraniom za nie wielki pieniądze można otrzymać samochód 

wart 80 000 zł. Jednostki otrzymują olbrzymie pieniądze.  

Mamy około 900 przeszkolonych strażaków. Dotacje są kierowane raz do jednej jednostki, raz 

do drugiej. Większe pieniądze to Komendant Wojewódzki decyduje, gdzie je przeznaczyć. 

Mniejsze dotacje, ja wspólnie z zarządami dzielę. Staramy się sukcesywne pewne tematy 

załatwiać i efekty widać. Pomimo, że jest duża część z budżetu państwa, są też potrzebne środki 

z samorządów. Zdajemy sobie sprawę, że samorządy mają inne wydatki i nie są w stanie tak 

dużych środków przeznaczyć na ochronę przeciwpożarową. Jeśli chodzi o Gminę Frysztak – 

zakup sprzętu hydraulicznego dla Lubli 35 000 zł ze środków KSRG, duże środki z Funduszu 

Sprawiedliwości. Dotacje na wydatki bieżące dla Gminy Frysztak – 19 000 zł (informatyka, 

łączność, wyposażenie osobiste).  

Rozpoczął się też nabór wniosków i oczekiwań od jednostek. Kilka zgłosiło potrzeby 

remontów. Gminy zadeklarowały udział własny. Dotacje bieżące wspólnie z zarządem 

przeznaczę na jednostki, gdzie są największe potrzeby.  

 

Pan T. Garncarski, Prezes Zarządu Gminnego Oddziału OSP RP we Frysztaku – 

przedstawił analizę stanu ochrony przeciwpożarowej w gminie Frysztak za 2019 r. /zał. do prot./ 
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- Pan S. Kwiatek, Radny – w Gliniku Dolnym remiza jest z 1974 r. Jest nie ekonomicznie 

ogrzewanie gazem. Bardzo proszę o ujęcie w planach ocieplenia remizy.  

- Pan T. Garncarski – w porozumieniu z Panem Wójtem będziemy próbować rozwiązać ten 

temat w najbliższym czasie.  

 

Pan J. Król - Przewodniczący Rady, złożył podziękowania dla Komendanta Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Strzyżowie, Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP 

RP we Frysztaku oraz dla wszystkich strażaków za współpracę, za służbę dla bezpieczeństwa 

mieszkańców powiatu i gminy, działania profilaktyczne. 

 

Pan Wójt przedstawił analizę stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu strzyżowskiego oraz 

podziękował za współpracę druhom strażakom ochotnikom oraz Komendzie Powiatowej 

Straży, Policjantom.  

 

- Pan S. Kwiatek, Radny – przejście dla pieszych w dolnej części Frysztaka od Kościoła  

w kierunku dawnej jubilatki. Prośba o umiejscowienie tego przejścia. 

Czy na dzień dzisiejszy monitoring działa? 

- Pan Wójt – jeśli chodzi o centrum Frysztaka jest robiona zmiana organizacji ruchu. Po 

modernizacji musimy doposażyć w znaki i zatwierdzić organizację ruchu w uzgodnieniu  

z policją i powiatem. Jeśli będzie możliwe usytuowanie przejścia dla pieszych, spróbujemy to 

zrobić. Jest to jednak uzależnione od komisji, która jest powołana do tego celu. W najbliższym 

czasie będziemy to realizować. 

Monitoring – zmieniamy konfigurację. Zdarzały się techniczne problemy. W tej chwili 

montujemy hot spoty, na które otrzymaliśmy dofinansowanie ze środków unijnych. W centrum 

Frysztaka będzie darmowy dostęp do sieci szerokopasmowej. Podpisujemy umowę z firmą, 

która będzie miała bezpośredni nadzór i serwis nad monitoringiem. Powinno się to poprawić. 

Rejestrator znajduje się w posterunku policji i musze mieć sygnał, aby zareagować. 

Zastanawiamy się nad przeniesieniem tego rejestratora, a będzie to możliwe po zamontowaniu 

hot spotów.  

- Pani J. Szymkowicz, Radna – podziękowania dla strażaków z Pułanek za pomoc w wydawaniu 

żywności. Prośba do innych strażaków o zaangażowanie się w pomoc.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – w tamtym roku od Domu Opieki Społecznej został wybudowany 

drugi hydrant przez strzyżowską firmę, z drugiej strony budynku. Musiała być przekopana trasa 

na wodociąg wzdłuż drogi gminnej na poboczu, myślę że to jest w pasie drogowym. Powstała 

tam górka i jest strasznie dużo całych cegieł, co jest niebezpieczne. Prośba do Pana 

Wicestarosty o zareagowanie w tej sprawie.  

- Pan Przewodniczący poinformował, że na stronie Komendy Wojewódzkiej Policji  

w Rzeszowie znajduje się mapa zagrożeń, na którą można nanosić miejsca niebezpieczne.  

 

Ad. 5 

Przedstawienie „Oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Frysztak za 2019 rok”. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że w/w ocena była szczegółowo analizowana na stałych 

Komisjach Rady Gminy. Dodatkowo Radni otrzymali dokument wraz z materiałami na sesji.  

 

Pan Przewodniczący obrad otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 
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Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2020 rok. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan Wójt wyjaśnił, że dochody pochodzą ze sprzedaży drewna z lasu. Zachowujemy 

ostrożność w związku z sytuacją w kraju i ewentualny spadek dochodów budżetu gminy. 

Udziały z podatku, które przychodzą w transzach miesięcznych są o połowę mniejsze. 

Dodatkowo w trudnej sytuacji znajdują się firmy, które płacą podatki i z pewnością będą 

występować o umorzenie. Na tą sesję nie zaproponowaliśmy podziału na roboty drogowe, 

ponieważ nie mamy informacji od Wojewody o planowanych środkach na powodziówki oraz 

na nabór do programu odbudowy dróg gminnych. Zdecydowaliśmy się przesunąć ten podział 

na sesje majową.  

- Pan Przewodniczący poinformował, że wszystkie projekty uchwał były omawiane na stałych 

komisjach rady i zaopiniowane pozytywnie. 

- Pan P. Matusz, Radny – czy to będzie miało wpływ na przetargi i terminy realizacji tych 

zadań? 

- Pan Wójt – nie będziemy tego chcieli przeciągać w nieskończoność. Mam nadzieje, że  

w czerwcu takie przetargi będą mogły się odbyć. Jestem w kontakcie z firmami drogowymi  

i nie mają dużo zamówień. Myślę, że nie ma niebezpieczeństwa, że te kontrakty będą bardzo 

drogie.   

- Pan S. Kwiatek, Radny – w pkt 4. podpunkt c omawianej uchwały jest zapis dotyczący 

kanalizacji. Tam są roszady finansowe na to zadanie. Jaki zakres kanalizacji będzie w Gliniku 

Dolnym? Jeśli przeszliśmy do pożyczki z Funduszu Ochrony Środowiska, czy będzie 

możliwość uzyskania umorzenia po wykonaniu zadania? 

- Pan Wójt – będę się starał, aby w tym zakresie dojść do Kapliczki. Będzie to uzależnione od 

kwoty przetargu, ewentualnie oszczędności. Na pewno powyżej fermy drobiu będziemy chcieli 

zrealizować. 

Pożyczka – prawdopodobnie nie będzie możliwości umorzenia części, tak jak było  

w poprzednich latach, ponieważ  montaż finansowy jest dofinansowaniem. Z uwagi na to, że 

mamy 63,63% dofinansowania ze środków unijnych, prawdopodobnie nie będzie możliwości 

umorzenia części tej pożyczki. Rozmawiamy z wojewódzkim funduszem na ten temat.  

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Czernicki Jestem za 
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Ryszard Chmura Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XVIII/165/2020 

z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2020 rok. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił przerwę.  

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Frysztak na lata 2020 – 2035. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 
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Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XVIII/166/2020 

z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Frysztak na lata 2020 – 2035. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Strzyżowskiego. 

 

Pan Wójt omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan P. Matusz, Radny – czy taka pomoc ze strony gmin jest wystarczająca? Czy zapewni 

bezpieczeństwo mieszkańcom powiatu?  

- Pan S. Kwiatek, Radny – w jakiej fazie jest sprawa odzyskania pieniędzy utraconych  

w wyniku przymusowej restrukturyzacji PBS w Sanoku? 

- Pan T. Garncarski, Wicestarosta – o sytuacji związanej z PBS opowiem w punkcie 12.  

Bardzo dziękuję, że Pan Wójt i Rada pozytywnie zareagowała na wniosek. Gmina w Niebylcu 

podjęła już taka decyzję, również 20 000 zł.  

Mamy szczęście, że szpital powiatowy jest mały i nie ma oddziału zakaźnego. Nie było działań 

ze strony województwa, aby taki oddział u nas przygotowywać. W powiecie strzyżowskim było 

6 przypadków koronawirusa, wszystkie osoby wyzdrowiały. Na kwarantannie obecnie 

przebywa około 1000 osób. Organizacyjnie w szpitalu są wprowadzone procedury związane  

z minimalizowaniem zakażenia, gdyby do szpitala został przyjęty pacjent z koronawirusem. Są 

procedury postepowania. Funkcjonują dwie izby przyjęć – dla normalnych pacjentów i dla 

pacjentów z podejrzeniem zakażenia wirusem. Na dzień dzisiejszy szpital po części z własnych 

środków, darowizn oraz ze środków, które powiat przekazał uruchomił rezerwę na zarzadzanie 

kryzysowe w wysokości 90 000 zł. Z tego na szpital poszło około 60 000 zł. Mamy jeszcze dwa 

domy dziecka i DPS, gdzie też jest duże zagrożenie. Taka pomoc, którą gminy zadeklarowały 

bardzo pomoże. Szpital sukcesywnie zaopatrza się w środki ochrony. W szpitalu w Strzyżowie 

był jeden przypadek zarażenia koronawirusem. Na szczęścia od początku pacjentka była  

w jednoosobowej sali i nie doszło do zarażenia personelu i innych pacjentów. Pan Wicestarosta 

podziękował za pomoc.  

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Jacek Król Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr 

XVIII/167/2020 z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Strzyżowskiego. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej. 

 

Pan Wójt omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Czernicki Jestem za 
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Jerzy Gałuszka Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Ryszard Chmura Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XVIII/168/2020 

z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków 

na świadczenia z pomocy społecznej przyznane pod warunkiem zwrotu realizowane  

w zakresie zadań własnych. 

 

Pan Wójt omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Jacek Król Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 
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Paweł Matusz Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę Nr XVIII/169/2020 

z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia  

z pomocy społecznej przyznane pod warunkiem zwrotu realizowane w zakresie zadań 

własnych. 

 

Ad. 11 

Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 27.03.2020 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad otworzył dyskusję dotyczącą protokołu – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad w/w protokołem 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 13 86.67 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 2 13.33 % 

 

Radny Oddany głos 

Edward Giera Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje się 

Ryszard Chmura Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje się 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jacek Król Jestem za 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła protokół  

z obrad sesji Rady Gminy Frysztak z dnia 27.03.2020 roku. 

 

Ad. 12 

Wolne wnioski i informacje. 

 

- Pan T. Garncarski, Wicestarosta – na dzień dzisiejszy nie otrzymaliśmy żadnych środków  

w związku z przymusową restrukturyzacją PBS w Sanoku. Mam informacje, że są prowadzone 

działania w Ministerstwie Finansów w kierunku przygotowania rozwiązań mających na celu 

zwrotu części lub całości tych środków samorządom z rezerw znajdujących się w budżecie 

państwa. Ze względu na sytuację z koronawirusem, zeszło to na drugi plan. Trochę się 

obawiamy. Tam gdzie wymagało to wydatkowania środków, dokonaliśmy we własnym 

zakresie zmian w budżecie i uzupełniliśmy środki. Związek Powiatów Polskich i Związek 

Gmin wspiera samorządy w Ministerstwie, aby odzyskać pieniądze. 

Rozbudowa szpitala została zakończona. Na koniec marca wszystkie prace zostały wykonane. 

Obecnie jest złożony do Marszałka Województwa wniosek końcowy dot. rozliczenia. Czekamy 

na refundację. Szpital jest przygotowany do normalnego funkcjonowania o podwyższonym 

standardzie.  

Powiat Strzyżowski otrzymał środki z funduszu dróg samorządowych na zadanie, które 

planujemy zrealizować w Gminie Frysztak. Jest to budowa chodnika w Stępinie – 1 mln 100 

tys. zł. Otrzymaliśmy dofinansowanie – 654 000 zł. Drugie zadanie – budowa chodnika  

w Strzyżowie, koszt 230 000 zł, dofinansowanie Wojewody 138 000 zł.  

Podziękowania dla Pana Wójta i dla Radnych Rady Gminy Frysztak za pomoc w realizacji 

pierwszego zadania – 150 000 zł.  

Remont hydrantu – rozeznamy temat, a jeśli będzie konieczność wykonania robót, to będzie to 

realizowane. Podziękowania dla Wójta za wyrażenie zgody na skorzystanie z gminnego 

wodociągu.  

Funkcjonowanie Starostwa Powiatowego – powiat funkcjonuje cały czas bez obsługi 

interesantów.  

- Pan Wójt poinformował, że po święcie majowym będzie uruchomiona kasa na parterze  

z wejściem obok remizy OSP. Jeżeli Sołtysi zdecydują się na odbieranie opłat od mieszkańców, 

gmina zapewni środki ochrony osobistej.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – sprawa projektantów oświetlenia.  

Co gmina zrobiła, aby mieszkańcy jak najmniej odczuli suszę? 

Odsłonięte korzenie dęba za Tajfunem.  

 

Pan Radny S. Kwiatek w imieniu Klubu Radnych PiS podziękował za zorganizowanie sesji  

w trybie online. Złożył również podziękowania dla służby zdrowia, pielęgniarkom, 

ratownikom, lekarzom, sanepidowi, policji oraz innym służbą działającym w tym otoczeniu. 

Podziękowania dla mieszkańców za stosowanie się do wytycznych.    

 

Pan Wójt odpowiedział na pytania: 

- oświetlenie – jeszcze nie zajmowaliśmy się tą sprawą, ponieważ pracownik był zajęty przy 

organizacji przetargów zadań zapisanych w budżecie. Temat na pewno będzie podejmowany, 

tak jak obiecałem. 
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- susza – w ubiegłym roku wykonaliśmy studnię na terenie stacji uzdatniania wody. Ta studnia 

w tej chwili jest gotowa technicznie do eksploatacji. Trwają jeszcze pozwolenia wodnoprawne. 

Jeśli chodzi o pozostały teren, wspólnie z zarządem spółki wodnej w Cieszynie, rozmawiamy 

z właścicielem starej, ale bardzo wydajnej studni znajdującej się na terenie starej gorzelni. 

Trwają prace dokumentacyjne, mamy zgodę właściciela do wykorzystania tej studni. Gorsza 

sytuacja jest z lokalnymi wodociągami, które nie są formalnie zebrane w spółki. Gdybyśmy 

chcieli wspomóc te wodociągu dotacją przez Radę Gminy, to nie ma takiej możliwości 

ponieważ te spółki normalnie nie funkcjonują. Te spółki, które funkcjonują, jeśli będzie taka 

potrzeba i będą występować do gminy o pomoc, jesteśmy przygotowani.  

- dąb – ustalamy właściciela, ponieważ bez zgody nie możemy tego dęba wyciąć. Jeśli 

uzyskamy zgodę, jestem umówiony ze strażakami i z państwową strażą, mamy pilarzy  

z uprawnieniami.  

 

- Pan P. Matusz, Radny – czy termin składania oświadczeń majątkowych został wydłużony do 

31 maja? Z racji sytuacji, która jest nie będzie objazdówki dróg i podział środków na 

dofinansowanie będzie realizowany w oparciu o protokoły?  

Podatki – jako Sołtysi będziemy pewnie musieli zebrać te podatki. Podziękowanie za 

informacje. 

Szkoła na Chytrówce – czy są jakieś działania? W obecnej sytuacji mógłbym zbierać tam 

podatki. Muszę się skontaktować z dyrektorem ZS w Stępinie z prośbą o udostepnienie kluczy.  

- Pan Przewodniczący – apel do wszystkich użytkowników sieci wodociągowej o oszczędne 

korzystanie z wody.  

Na terenie miejscowości Cieszyna mamy studnię o bardzo wysokiej wydajności. Prace cały 

czas trwają. Zarząd spółki zlecił prace geodezyjne. Geolog obiecał, że z dokumentacją wyrobi 

się do końca sierpnia. Jeżeli uzyskamy dokumentacje to we wrześniu przystąpimy do 

uruchomienia tej studni. W razie braku wody w GZK na pewno też będziemy ją 

wykorzystywać. Będzie to współpraca z Urzędem Gminy. Jako spółki finansowo pewnie nie 

sprostamy temu zadaniu. 

Oświadczenia majątkowe – wszyscy Radni otrzymali informację o przedłużeniu składania 

oświadczeń do końca maja.  

- Pan Wójt - stara szkoła w Chytrówce. Jest jeszcze dyskusja pomiędzy dyrektorami szkół  

i stowarzyszeniami, które chciały by prowadzić schronisko młodzieżowe. Z racji sytuacji, 

zostało to zawieszone. Mam nadzieję, że do końca wakacji uda nam się podjąć decyzję.  

- Pan Przewodniczący – obecnie sesja objazdowa na pewno będzie odwołana.  

- Pan Wójt – dofinansowanie – będziemy chcieli podobnie jak w latach ubiegłych wspierać 

zadania uchwalone przez sołectwa. Ekstremalną sytuacją może być taka, że będziemy musieli 

wstrzymać wydatki inwestycyjne, drogowe. W tedy będziemy prosić sołectwa, aby te zadania, 

zwłaszcza asfaltowe, planować na inny cel. Na pewno będziemy brać pod uwagę wnioski  

z zebrań i ustalenia z Radami Sołeckimi.  

 

- Pan Przewodniczący podziękował za przygotowanie sesji w formie wideokonferencji.   

 

Ad. 13 

Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XVIII sesji Rady Gminy Frysztak. 
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ZAŁĄCZNIKI DO PROTOKOŁU: 

1. Zaproszenie na sesje (A/a.). 

2. Analiza stanu ochrony przeciwpożarowej w gminie Frysztak za 2019 rok. 

3. Analiza stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu strzyżowskiego w 2019 roku. 

4. Analiza stanu bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie powiatu strzyżowskiego 

w 2019 r. 

5. Kopia nagrania audiowizualnego XVIII Sesji Rady Gminy –płyta DVD. 

 

Na tym sesję zakończono i protokół podpisano. 

  

 

 

Sporządziła:                                                                                    Przewodniczący Rady 

Ewelina Zajchowska 
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